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Milý čitateľ! 
 
Držíš prvé tohoročné 
číslo školského 
časopisu. Už sme si 
mysleli, že ho nebudeš 
vôbec vlastniť. Rôzne 
objektívne príčiny 
spôsobené vinou 
redakčnej rady, tomu 
nasvedčovali. Ale 
všetko dobre dopadlo, 
a preto hneď v úvode 
prajeme príjemnú 
zábavu pri čítaní 
STAVBÁRA. 
    
Šéfredaktorka Alžbeta 
Trnková alias Elyz 



 
Cesta do hlbín duše 

 
Občas sa mi stane, že sa stretnem s človekom, ktorý má v sebe niečo naozaj zaujímavé, čo 
neviem popísať. Je to človek, ktorý zo seba vyžaruje príjemnú atmosféru a rozhovor s ním 
naozaj obohacuje. Takýmto človekom je pre mňa nepochybne aj teta Anka Mráziková, 
ktorá sa stará o čistotu na našej škole. Možno aj pre to rozprávkovo znejúce priezvisko... 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Teta Anka pri práci. 
 
Koľko rokov pracujete na tejto škole? 
Od roku 2003-viac ako 3 roky. 
 
Čo sa za tie roky najviac zmenilo? 
Na poschodí, kde pracujem, pribudla 
krásna počítačová učebňa. 
 

Aká bola vaša predstava o budúcom 
povolaní po ukončení štúdia? 
Moja predstava bola pracovať  v odbore, 
ktorý som vyštudovala, čo sa mi aj 
podarilo. Potom som odišla na materskú 
dovolenku.  
 
Prejavuje sa u Vás aj takzvaná 
pracovná deformácia?  
Áno. Keď zbadám niekde papier na 
zemi, stáva sa mi, že sa za ním 
načiahnem.  
 
Stretávate sa pri tejto práci aj 
z vyslovene komickými príhodami? 
Už sa mi všeličo prihodilo. Napríklad 
raz pri vymetaní kúta, kde sa mi zdalo, 
že je kôstka od čerešne. Nedala sa mi 
vymiesť metlou, a tak som na ňu siahla 
rukou. Vtedy sa ukázalo, že je to veľký 
pavúk.   Mário Kadlec  
 
 
 
 
 

Žiaci, ktorí tu pred rokmi študovali,  
hovorievali, že upratovačky a školník 
vedia úplne všetko, čo sa v škole 
udeje. Je to tak aj dnes? 
To neviem posúdiť, tretie poschodie je 
ďaleko od centra. 
 

 
 
 
           
           Aj cez náročný 
           deň sa dokáže  
            usmievať. 
 



 
IMATRIKULÁCIE 

 
Dňa 19.10.2006 sa konala slávnostná 
ceremónia prijímania prvákov do cechu 
stavbárskeho. Tento rok sa 
o organizáciu postarala trieda 3.C pod 
vedením pani profesorky Mäsiarovej. 
Program otvoril úvodným slovom náš 
pán riaditeľ. Potom ceremoniári každého 
prváka vyplatili príložníkom a aby im 
nebolo málo, zopár jednotlivcov sa 
podrobilo nepríjemným úlohám. Úlohou 
každej triedy prvákov nebolo nič viac 
ako pripraviť si program, ktorým by 
pobavili publikum. To sa im zrejme 
zdalo byť ťažké alebo zbytočné, aby  
tomu venovali pozornosť, no v každom  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

prípade to nebola veľká sláva. Ani ich 
správanie po programe na diskotéke, keď 
niektorí zabudli, že sú na školskej akcii 
a vôbec ich nezaujímalo, že 
sa pohybujú v spoločnosti profesorov. Tak 
dúfame, že sa prváci poučili a niektorým ako 
výstraha do budúcnosti poslúži zhoršená 
známka zo správania. 
Sme radi, že sme na imatrikulácii mohli 
privítať hosťa z radov absolventov našej 
školy, pána primátora Branislava Cellera. 
Nemohli sme si odpustiť trochu ho 
vyspovedať. Pán primátor nám ochotne 
odpovedal, za čo sme mu veľmi vďačime                                                      

Elyz 
                                                
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  fotky z programu  

 



 
 
Vy ste absolventom našej školy, keby. 
ste mali teraz možnosť výberu, 
vybrali by ste si Stavebnú znova? 
 
Určite áno 
 
Vy ste príkladom, ako môže absolvent 
našej školy dosiahnuť vyššiu funkciu. 
Je vaša profesia ťažká? 
 
Samozrejme, je náročná, no dá sa to 
zvládnuť. 
 
 
Ste hosťom na imatrikuláciach 
tohoročných prvákov, ako sa vám 
páčili? 
 
No, bolo to zaujímavé. Musím sa 
priznať, že som musel veľa premýšľať, 
aby som si spomenul na tie moje. No 
príložníky mi pamäť osviežili. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Deskriptívna geometria nie je zrovna 
najobľúbenejším predmetom našich 
študentov. Aký vzťah ste k nej mali vy? 
 
No ani ja som nebol iný. Deskriprívu som 
začal mať rád až na vysokej škole. Ale na 
strednej škole to boli muky..   
 
 Čo by ste poradili našim študentom, aby 
dosiahli v živote úspech?  
 
Hlavne aby nestrácali nádej, aj keď to 
nevyzerá ružovo 
 
  Juraj Hanták , Elyz 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Riaditeľ školy, primátor a redaktori 



 
Navždy sa zachová v pamäti stužková 

 
Motto 4.C 
 
Všetci sme listami na jednom strome, 
ani jeden sa druhému nepodobá, jeden je 
súmerný, druhý naopak, a predsa všetky 
sú rovnako dôležité pre celok 
  (Lichtenberg) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Motto 4.D 
 
Optimista vidí na semafore života len zelenú, 
pesimista len červenú  
a realista je farboslepý. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dvere do 4.C 



 
 
Motto 4.A 
 
Cestu si nájdem, alebo spravím 
   (Hanibal) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Termíny stužkových: 
 
4.A  24.11.2006 
4.B    9.12.2006 
4.C    1.12.2006 
4.D    8.12.2006 
 
 
 
 
 
 

 
 
Motto 4.B 
 
Dobrá nálada síce nevyrieši všetky tvoje 
problémy, ale naserieš s ňou toľko ľudí, že 
stojí za to si ju udržať 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Trieda 4.B na stužkovej slávnosti 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Elyz 



Ako chutí víťazstvo 
 

Bolo to minulý školský rok, keď 
sme sa so spolužiakom Patrikom 
zapojili do medzinárodnej súťaže 
Európa v škole. Nečakane sme sa 
dostali medzi pár najvyššie 
ocenených ľudí, a ja spolu s inou 
výherkyňou sme cestovali do 
Nemecka, konkrétne do mesta 
Bad Marienberg do 
medzinárodného domu, kde sme 
mali stráviť 
týždeň spolu 
s výhercami 
z iných 
krajín. 
Cesta bola 
síce dlhá, 
ale stála za 
to. Po 
príchode na 
určené 
miesto, sme čakali na ostatných 
zdalo sa, že sme prvé, no po 
chvíľke hľadania sme našli 
štyroch ľudí, ako sme sa neskôr 
dozvedeli, boli z Poľska, a ako to, 
s kým prvým sa zoznámite, s tým 
si najlepšie rozumiete, nie je to 
síce pravidlo, ale teraz sa to tak 
stalo. S Poliakmi sme si po celý 
čas najlepšie rozumeli aj vďaka 
jazyku. Keď sme sa nakoniec 
všetci zišli (trvalo to asi 3 
hodiny) autobus nás zaviezol do 
Európskeho domu. Tam sme sa 

ubytovali a pretože už bolo 
neskoro len sme sa najedli, 
dozvedeli sme sa inštrukcie na 
ďalší deň a išli sme spať. Na izbe 
sme boli ešte s jednou dievčinou 
z Chorvátska, a tu som sa znovu 
uistila, že netreba dať vždy na 
prvý dojem. Po zoznámení sme 
zistili, že je to veľmi milá osoba 
a tiež som si ju obľúbila. 

Druhý deň sme 
hneď po raňajkách 

začali 
s predstavovaním 

sa. Organizátori 
nás rozdelili do 
skupín, každého 
odfotili a my sme 
medzi sebou 

vypisovali 
dotazníky. Neskôr 

fotky vyvesili na stenu, aby sme 
sa poznali. 
Celý pobyt bol vlastne zameraný 
na spoznávanie iných kultúr, boli 
tam zástupcovia štrnástich krajín 
a to Česko, Slovensko, Rusko, 
Nemecko, Maďarsko, Rakúsko, 
Poľsko, Bulharsko, Grécko, 
Cyprus, Nemecko, Fínsko, Írsko, 
Taliansko, a to od dvoch, až po 
päť členov (Cyprus). 
Hrali sme medzi sebou rôzne 
národné hry, predstavovali sme 
svoju krajinu, mesto, kultúru,  



 
 
robili rôzne projekty s heslom 
„Veľa krajín, jedna Európa“. Po  
večeroch sme chodili hrať 
bowling, pozerali filmy 
a ,samozrejme, internet. Vtedy 
celý svet žil futbalom, keďže boli 
majstrovstvá a tak sme zažili aj 
ten správny ošiaľ a raz sme mali 
na obed cestoviny v tvare 
futbalovej lopty, ihriska 
a víťazného pohára. Na každom 
rohu boli nemecké vlajky 
a suvenírmi sa to tam hmýrilo. 
Myslím, že organizátorom sa to 
vydarilo, všetko bolo správne 
naplánované, účel bol tiež, 
myslím, si splnený, nakoľko si 
s niektorými ľuďmi stále píšeme. 
Táto súťaž bola veľmi dobrou 
skúsenosťou najmä ak ešte raz 
zopakujem, že  
keď sme s projektom začínali, 
s výhrou sme vôbec nerátali.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Barbora 
 s Európanmi vo voľnom čase 

 

 
Týmto chcem poďakovať 
Patrikovi Rosypalovi, ktorý má 
tiež svoj podiel na tejto práci, 
a hlavne pani profesorke 
Búbelovej, ktorá o tomto tiež vie 
svoje ☺ 
Dúfam, že takýto úspech sa na 
tejto škole ešte veľakrát 
zopakuje... 
 

 
 
 
 
 
 

     Barbora Rajnohová 



 
Triedenie papiera už aj na našej škole!!! 

 
Priemerný človek 

vyprodukuje za jeden rok viac 
ako 350 kg domového odpadu, 
ktorý končí v spaľovniach alebo 
na skládkach.  K výraznému 
zníženiu zaťaženia životného 
prostredia odpadmi može každý z 
nás prispieť  nielen zodpovedným 
rozhodovaním pri nákupoch a 
šetrným prístupom k použitým 
veciam, ale aj separovaním 
(triedením)  a následným 
recyklovaním jednotlivých 
surovín, skôr, než sa stanú  len 
zaťažujúcimi odpadmi.  

Tento rok sa nám podarilo 
úspešne uskutočniť zber 
papiera,čo je sice veľmi  
užitočné, no nie dostatočné. Len 
systematickým triedením počas 
celého roka znížime množstvo 
odpadu a zároveň: 

 
TRIEDENÍM a následným 
recyklovaním PAPIERA 

 
zachránime 70-100% stromov 
znížime znečistenie ovzdušia o 
75% 
znížime znečistenie vody o 35% 
znížime spotrebu elektr.energie 
o 65% 
 

 
Na začiatku je potrebné aby 

sme slovo ODPAD nahradili slovom 
SUROVINA. Je len na nás kam 
odhodíme pre nás už zbytočný papier: 
ak ho dáme do smetiaka bude z neho 
iba ODPAD, ale keď ho vložíte do 
krabice s názvom „PAPIER“ je to 
opäť SUROVINA, z ktorej je možné 
vyrobiť ďalší papier… takže si to 
premyslite a poďte do toho. 

 
 
 
 

Múdry človek problém rieši,génius 
mu predchádza"   
(Ernest Schumacher) 
 



HARMONOGRAM VYPRÁZDŇOVANIA PAPIERA Z TRIED 
Pondelok- vyprázdňuje I.ročník v čase veľkej alebo 10 minútovej prestávky 
Utorok- vyprázdňuje II.ročník v čase veľkej alebo 10 minútovej prestávky 
Streda- vyprázdňuje III.ročník v čase veľkej alebo 10 minútovej 
prestávky 
Štvrtok- vyprázdňuje IV.ročník v čase veľkej alebo 10 minútovej prestávky 

 
 

Ako bude separácia papiera na škole vyzerať? 
 
PRE:TRIEDY 

Od 11. decembra 2006 , t.j od pondelka  bude každej triede pridelená krabica 
s názvom „PAPIER“ na triedenie papiera, s označením triedy   a pomocnými pokynmi, čo 
do PAPIERA patrí a čo nepatrí. Táto krabica bude umiestnená v blízkosti smetného koša. 
Jej pravidelné vyprázdňovanie sa bude uskutočňovať  minimálne raz za týždeň  
v závislosti od  množstva papiera v krabici. Vyprázdňovanie papiera, zodpovednosť za 
krabicu , súčasne aj jej obsah  budú zodpovední vždy aktuálni týždenníci . 
Vyprázdňovanie papiera týždenníci zabezpečia podľa HARMONOGRAMU 
VYPRÁZDŇOVANIA(viď.tab) do špeciálneho kontajnera na PAPIER, ktorý je 
umiestnený na nádvorí pri škole. 

 
 

PS: nejde o ziskový zber papiera, ako to bolo na začiatku školského roka, ale 
systematické vedenie všetkých k šetrnému a modernému vzťahu k životnému 
prostrediu, ktorý je už dnes bežný v mnohých úspešných štátoch, napr.V Rakúsku sa 
vytriedi až 97% papiera. 
 
Dúfam, že vás táto novinka na našej škole aspoň trocha oslovila a k samotnému triedeniu 
budete pristupovať čo najlepšie.Čím viac z nás začne triediť, tým väčší efekt na životné 
prostredie to bude mať. 
 

"Nikto nemôže donútiť ľudí aby zachraňovali Zem proti ich vôli. Budeme 
robiť to, čo je potrebné a nevyhnutné, pretože cítime, že je to správne"  

(Jonathan Porrit) 
Vysvetlivky: 
SEPARÁCIA(separovanie)-triedenie , odelovanie surovín 
RECYKLÁCIA(recyklovanie)- opätovné spracovanie surovín 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Zabili  drevorubačov, zachránili stromy ! 
 
 
Zachraňovali sa  síce stromy, 
avšak bez zbytočných vrážd. 
Zbieral sa papier!Ale nie sám, ale 
vy všetci ste zbierali.  Jeden 
týždeň a jeden deň sme zbierali 
papier pre perfektné ceny. Áno, aj 
pre záchranu planéty. Takmer 
všetky triedy sa do  zberu zapojili 
robili, tvrdo makali a nosili 
papier. Zapojil sa neuveruteľný 
počet jednotlivcov! Neustále 

otravovali učiteľov so žiadosťou o 
papier, otravovali i rodičov, 
každého ,  lebo túžba vyhrať bola 
veľká. Všetci im viac-menej 

ochotne pomohli. Zapojilo sa 
naozaj veľké množstvo ľudí 
s akým nerátali zrejme ani 
samotní organizátori Pani 
profesorky Remiašová a 
Ďurencová a trieda 2.B 
s triednou pani profesorkou 
Búbelovou. A čo na to hovorí 
pani profesorka Remiášová?: 
Zo začiatku som sa bála,  že 
to bude prepadák, že sa nikto 

nezapojí ,ale 
časom sa to 
opravilo a nebolo 
ten papier už  kde 
dávať. Bola som 
milo prekvapná a 
šťastná, že sa naši 
žiaci zobudili a 
pracovali. 
Nikto neodišiel 
naprázdno 
nadeľovalo 
sa všetkým 
zaslúžilým. Na 

prvom mieste skončila 1.A 
trieda.  na druhom mieste 
2.B, a ako tretí sa umiestnili 
žiaci 1.B triedy . 

 



 
1.B a 2.B si za svoje umiestnenia 
pochutili na slvelých tortách .Jednotlivci 
z 1.A-  
 
Rurák Martin(1.mieslo), 
 Macho Martin(2.miesto)  
a Heneková Barbora(3.miesto)  
 
si taktiež pobrali to, čo im právom 
patrilo a bez čoho by tento    

zber nemal isto tú správnu gradáciu. 
 
Zámer teda vyšiel, vyzbieralo sa 
4601 kg papiera čím sa zachránilo 
78 stromov.A šťastný bol vďaka 
tomu každý, preto nám ostáva len 
dúfať, že naša škola nezaostane a 
že zber sa bude opakovať a nových 
akcií pribúdať.

 
 
 
 
 
 

 

Michal  Bobošík 
Odovzdávanie cien jednotlivcom 



 
Rubrika na pokračovanie: (6.časť) 

  Čo spôsobujú drogy? 
INHALÁTY 

 (fet, téčko, toluén) 
uhľovodíky- aromatické (toluén), alifatické (propán, bután), zmesi (benzín), acetón 
 

ČO SÚ INHALÁTY? 
 
Látky, ktoré sa ľahko odparujú už pri izbovej teplote („prchavé látky"), s tlmivým účinkom na 
centrálnu nervovú sústavu. Patria sem organické rozpúšťadlá (toluén), lepidla, aerosóly, farby, 
riedidlá, benzín nafta, čistiace prostriedky atď. Ich účinky na psychiku možno porovnať s 
účinkami alkoholu, spočiatku vyvolávajú eufóriu, ktorá však trvá kratšie než u alkoholu, 
neskôr spomalenie reakcií, dezorientácia, niekedy halucinácie. Vzhľadom na spôsob aplikácie 
dochádza k rýchlemu vstrebávaniu do organizmu cez sliznice dýchacích ciest a k rýchlemu 
nástupu účinkov. Pri ich doznievaní niektorí udržiavajú stav opakovaným užitím, aj počas 
niekoľkých hodín. 
 
SPÔSOB UŽÍVANIA 
Inhalovaním pár ústami alebo nosom, často v uzavretom prostredí (v igelitovom sáčku natiahnutom 
cez hlavu) pre zvýšenie účinku; vdychovanie z textilného materiálu; u aerosólov priame vstrekovanie. 
 
RIZIKÁ 

N Možnosť udusenia 
následkom spôsobu užívania 
(zamedzenie prístupu kyslíka) 
alebo zvratkami; 

N Zlyhanie srdca a dýchacej 
sústavy; 

N Možnosť otravy 
zložkami/prímeskami 
vdychovanej látky; 

N Riziko úrazu 
a samovraždy 

N Pre relatívne ľahkú 
dostupnosť sú často 
zneužívané deťmi. 
 

 
 
 

 
NEGATÍVNE ÚČINKY 

L „Organické poškodenie mozgu a 
následné zníženie intelektových 
schopností, poškodenie periférnej nervovej 
sústavy; 

L Poškodenie tkanív dýchacích ciest, 
pečene a obličiek, celková devastácia 
organizmu; 

L Záchvaty, kŕče, depresie, únava, 
podráždenosť 

 
( Nabudúce sa dočítate o ALKOHOLE, 
podeľte sa aj s vašimi skúsenosťami na 
túto tému a vhoďte  do schránky váš 
príspevok do školského časopisu) 
 

Pripravila : koordinátorka prevencie 
Ing. Dana Remiašová 

 



 
Športové podujatia  

 
-hádzaná D 26.10. štvrtok-
5.miesto 
-basketbal CH 7.11. útorok-
2.miesto-pohár 
-volejbal D 9.11. štvrtok-5.miesto 

-basketbal D 21.11. útorok-3.miesto-
pohár 
-veľký futbal CH 18.10. streda-
neumiestnili sa

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Naše sexi hádzanárky      

Mario Kadlec   



Môj pes
 
Po psíkovi som túžila už asi od svojich 
ôsmich rokov. Rodičia mi ho nechceli 
dovoliť, pretože sme 
psa mali, ale to bol 
ich. Ja som túžila po 
obrovskom 
newfoundlanskom 
psovi alebo 
leonbergerovi. Jeho 
meno by bolo Guľa 
z flinty. V druhom 
ročníku som zistila , 
že by som radšej chcela psa z útulku. 
Veď keď môžem pomôcť, prečo nie. Už 
po prvej návšteve útulku som sa 
zamilovala do všetkých psov a vôbec 
nebolo ľahké vybrať si. Po tejto prvej  

návšteve som začala hľadať informácie 
o ďalších útulkoch. Zakotvila som 

v dubnickom útulku. 
Tu som našla svojho 
psíka snov. Bola to ona 
a volala sa Žanetka. 
Potom nasledovali 
hodiny presviedčania 
rodičov, ktorých som 
nakoniec zlomila. Keď 
sme išli pre ňu tak som 
sa cítila ako 

v siedmom nebi. Najskôr som sa bála 
zodpovednosti, ale to potom ako som ju 
držala úplne opadlo. A odvtedy je každý 
deň radosťou aj pre mňa a dúfam, že aj 
pre ňu.

 
 

Katka Ďurišová 
 

Nová rýchla rota !!! 
 

Od tohoto školského roka 2006/2007 na našej škole 
vznikla nová redakčná rada. Keďže tá stará až na dve 
štvrtácke výnimky, má iné starosti, )maturity(, 
potrebovali sme nájsť novú a čerstvú krfffff . 
 Väčšina už toho mala plne zúbky tak sme 
hľadali medzi staronovými, aj úplne novými 
človiečikmy na škole. Práve aj to je jeden s tých už 
spomínaných dôvodov, prečo meškáme s vydaním 
tohoto čísla. Nastalo niekoľko významných aj menej 
významných zmien v zložení. 
 Tak ako si môžete prečítať aj na zadnej 
stránke, patronát nad celým časopisom 
STAVBÁR  ostal na ramenách našej milovanej 
profesorke Búbelovej. Šéfkou pre tento rok sa 
stala Betty, ktorá bola minulé funkčné obdobie 
radovou redaktorkou. 
Týmto pozdravujem našu new BOSSku :-) 

Pribudlo aj niekoľko nových tvárí v RR. 
Zástupcom našej okúzľujúcej šéfky 
(nie nevtieram sa) sa stal Mário 
Kadlec. Redaktor ktorého už poznáte 
je Juraj Hanták. 
Novým redaktorom je Michal 
Bobošík, ktorého tiež vítame medzi 
nami.  

No a ešte sme tu my - čiže 
Patrik Rosypal a Barbora Rajnohová 
ako odporní a odborní poradcovia 
a frfloši. 
Proste sa snažíme ich dokopať k tomu 
aby s toho aj niečo bolo. 
 
  P@3ck 



 
 
 
 
Úsmev 
 
Úsmev je ako pramienok čo zvlaží zem. 
Úsmev je ako slnko čo vyjde každý deň. 
Úsmev je ako jemné pohladenie otcovej 
ruky. 
Úsmev je ako keď sa na jar rozvinú 
puky. 
Úsmev je ako liek na rozjatrenú ranu. 
Úsmev je ako keď rozkvitne kvet ľanu. 
Úsmev je spôsob ako prejaviť vďačnosť. 
Úsmev je spôsob ako prejaviť radosť.  
  Anonym 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Meno autora je v redakcii 
 

 
Spevavé vtáča 
 
Lieta vtáča po svete, 
kam si sadne neviete. 
Raz si sadlo ku mne, 
Spievalo mi o sne, 
Ten bol taký krásny, 
ani sa nedá opísať v tejto básni. 
Spievalo o oblohe modrej, 
vraj lieta po nej. 
Spieva smutne aj veselo, 
Že sa mu lietať zachcelo. 
Spieva veru krásne, 
A ja o ňom píšem básne. 
   

 
Úsmev 
 
Úsmev je ako pramienok čo zvlaží zem. 
Úsmev je ako slnko čo vyjde každý deň. 
Úsmev je ako jemné pohladenie otcovej 
ruky. 
Úsmev je ako keď sa na jar rozvinú puky. 
Úsmev je ako liek na rozjatrenú ranu. 
Úsmev je ako keď rozkvitne kvet ľanu. 
Úsmev je spôsob ako prejaviť vďačnosť. 
Úsmev je spôsob ako prejaviť radosť.  
  
 



 
Ako sme si chránili veci pred odcudzením 

 
Ako aj v predchádzajúcich číslach, aj my pokračujeme v prehľade toho, 
ako sa zamykajú naše šatne a ako sa staráme o to, aby sa v nich 
nepohybovali osoby, ktoré tam nemajú čo robiť. Veď ide ako o naše tak aj 
o veci našich spolutrpiteľov v triede. 
 
 

September 
                   
 5 6 7 8 11 12 13 14 18 19 20 21 22 25 26 27 28 29 

1.A                /   
1.B                   
1.C                   
1.D                   
2.A                   
2.B                   
2.C /                  
2.D                   
3.A / / /   / / /     / / / /  / 
3.B / /  /   / /   /  /  / / / / 
3.C /  /  /  / /   /   / / / / / 
3.D /   /    /      / /   / 
4.A  / /  / / /  / / /    /  / / 
4.B / /      / /    / /  /  / 
4.C / /   / / / / / / / / / / /  / / 
4.D / / / /  / / / / /  / / / /   / 

 
Október 

                      
  2 3 4 5 6 9 10 11 12 13 16 17 18 19 20 23 24 25 27 30 31 
1.A     /                                     
1.B                                           
1.C                                           
1.D                                           



2.A                                           
2.B   /                           /   /       
2.C     /                 /               /   
2.D                                           
3.A         /         /         /         /   
3.B / / / / / / / /   / /   /     / / / / / / 
3.C   / / /   / / / / / /           /       / 
3.D   / / /   / / / /     / /       / / /   / 
4.A           / /         / /                 
4.B /                 / /   /         / / / / 
4.C /   / / / / / / / / /     /   / / / / / / 
4.D / / / / / / /   / / / / / /       /   / / 
 

November 
  6 7 8 9 10 13 14 15 16 20 21 22 23 24 27 28 29 30    
1.A                                        
1.B                                        
1.C                                        
1.D                                        
2.A     / /                                
2.B             /               / /        
2.C    / /     /                          
2.D                   /                    
3.A     /       /                   /      
3.B /   / / /   / /   / / /   / / /   /    
3.C / / /             /   /         /      
3.D   / / / /       /       /   /   / /    
4.A / /           /                        
4.B       /     /     /                    
4.C / /   / / / / / / / / / / /     /      
4.D /     /   / / /     / /     / / / /    
 
 

Pripravila pani Bratková 
Spracoval Juraj Hanták a P@3ck 



 
Zádery spod lavice 

 
 
Aký je civilizačný odkaz 
Mezopotámie? 
-Modli sa a pracuj! 
-...monolitické náboženstvo. 
 
Charakterizujte obyvateľstvo 
v Egypte. 
-Obyvatelia nosili na hlavách ťažký 
náklad, kreslili grafity po stenách. 
-Obyvatelia sa spájali do VÚC... 
-Obyvatelia sa vďaka Nílu rýchlejšie 
spájali...boli plešatí, nosili parochne. 
-Obyvatelia boli milí,  
láskaví. 
 
Aký je civilizačný odkaz Egypta? 
-veda-boli šikovní v matike a fyzike, 
mali šťastie, slovenčinu sa neučili, tá 
ešte  ani vtedy nebola.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Charakterizujte temné obdobie 
(dejiny Grécka). 
-Slnko už končilo. 
-Na póloch Zeme nastala na niekoľko 
mesiacov tma, no a toto sa stalo 
v Grécku a oni nevedeli, čo mali robiť. 
 
 
Vysvetlite pojem prekliati básnici. 
-...písali brutálne zbierky, ktoré 
vzbudzovali morbídnosť v ľudstve. 
 
Kto v tomto období zaviedol do 
literatúry formu pásma? 
-Jeden múdry človek, ktorý už, 
bohužiaľ, zomrel, rád by som sa s ním 
stretol, aspoň by som vedel, ako sa 
volá. 



 
 
 
Kto chýba? 
-Kurpel. 
Kurpel je chorý? 
-Má zápal procesoru. 
 
/Pri písomke žiak líže lízatko/ 
Aké máte lízatko? 
/žiak ukáže lízatko/ 
-Môžem chvíľu opisovať? 
Keď mi dáte oblízať, môžete opísať. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
/Praktická rétorika v 4.Béé/ 
-Ja sa nebudem pri tom na nich pozerať.  
A ja sa na nich pozerám skoro štyri 
roky. 
-Ale vy máte za to zaplatené. 
 
 
 

Mário Kadlec 

 



 
 

 
 
 

Keď Tichá noc zaznie sladko, sviečočky sa rozhoria, privítame 
Jezuliatko, srdcia sa nám otvoria. Nech aj u Vás sa rozbúši 
každé srdce blažené! Privítajme radosť v duši, starosti čo 

zaženie. 
Na krásne pokoja sviatky prijmite náš pozdrav krátky. 
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